
,Skolebestyrelsesmøde 
 

Mødedato 30.10.2024 

Tidspunkt kl. 17-19.15, herefter lukket møde til kl. 19.15-19.30 

Forældrerepræsentanter Simon Andersen, Mads Lund Andersen, Tine Vangsgaard Østby, Sonja 
Marie Overgaard, Annette Støvring, Maria Blichfeldt, Helle Stoltze 

Personalerepræsentanter Kirsten Laborn, Josephine Thagaard Mortensen 

Elevrådsrepræsentanter Mikkel Overgaard Oddershede 

Ledelsesrepræsentanter Lars Kirk, Per Keis Brunse-Ottosen 

Sekretær Lone Skovborg 

Afbud fra:  

 

Dagsorden / referat  
(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning/udtalelse) 

  
 

 

Emne Bemærkninger  

1. Elevrådet (D) Præsentation af nyt elevråd 

Aftale om mødedeltagelse – kobles på Aula-tråd mv. 

Mulighed for deltagelse i Stort Dialogforum 4/11 sammen 

med Annette og Lars. 

 

Der er fremkommet ønsker om at få rykket skoledagen ½ 

time, således, at man møder ind 8.15 – får fri 14.15. 

Et godt og forståeligt forslag, men der er nogle forskellige 

aspekter, vi er er nødt til at vurdere ind i det. Bl.a. 

bustransporten, hensynet til Inklusionscenteret og deres 

bustransporter, vanskeligere skemalægning hvis klasser har 

forskellige mødetidspunkter og lærere går på tværs. Så 

uanset det gode forslag, så er der en del logistik forbundet 

med en ændring. 

Vi undersøger først og fremmest om det i det hele taget er 

noget vi har muligheden for selv at træffe beslutning om. Vi 

tager det på igen, når vi ved mere. 

 

Mikkel deltager i Stort Dialogforum på mandag sammen med 

Lars og Annette. 

 

17.00-

17.15 

2. Forretningsorden (B) Vi vedtog en opdateret forretningsorden på sidste møde. 

Ændringer kræver godkendelse på to på hinanden følgende 

møder. 

 

Forretningsordenen er hermed godkendt. 

17.15-

17.20 

3. Input fra 

forældremøder – 

trivselsfremmende 

tiltag fra forældrene 

Tilbagemeldinger fra forældremøder. 

 

0.klasse: Det generelle informationsniveau er fint. 

Generelt glade børn, der glæder sig til at komme både i skole 

og i fritter. 

 

På baggrund af nogle henvendelser til SB-medlemmer 

omkring episoder/hændelser på skolen drøftede vi 

muligheden for en guideline i forhold til kontakt til hjemmene. 

Det vil vi arbejde videre med. 

 

De afdelingsvise forældremøder: 

Mange forældre deltog i mødet for 0.- 2. årgang. Det var 

superdejligt at opleve.  

 

For 3. – 5. årgangs vedkommende måske lidt uklart hvordan 

oplægget fra bestyrelsen skulle forstås, altså at det ikke er en 

køreplan for hvad man skal, men mere et mulighedskatalog 

for hvad man kan / kan vælge. Det blev opfattet forskelligt og 

derfor taget med forskelligt ind i de respektive klassemøder. 

17.20-

18.00 

(inkl. 

mad) 



 

 

 

For 6., 7. og 8. årgangs vedkommende – det fungerede godt, 

mange gode snakke og gode energier, der kom med videre 

ind i klassemøderne. Fremmødet kunne have været større. 

 

Der skal være plads til det der er vigtigt på forældremøderne, 

så information fra skolens side, der kunne have været 

formidlet skriftligt, bør ikke fylde på dagsordenen. 

 

Stor begejstring fra 7. årgang for årshjulet med 

begivenheder/arrangementer og særlige dage. 

 

Et ønske om bedre og mere sikker trafik omkring skolen, både 

på Teglgade og ved kys og kør på lyngvænget. Vi drøftede det 

og alle de forskellige ting vi har forsøgt over tid. Vi drøfter 

dette videre på næste møde. 

 

Gruppevis arbejde med input, med formål om et katalog til 

forældrerådene. 

Sortering i aktiviteter, traditioner og kommunikation.  

I stedet for det gruppevise arbejde i dag, udarbejder Lars en 

liste ud fra inputtene, og så tager vi det på igen på næste 

møde. 

 

Skal det blive en del af en mere generel forældrefolder for 

Ans/Nørskovlund? 

4. Skolens budget 2025 

(D) 

Der foreligger endnu ikke materiale som er klar til at blive frigivet. 

Vi afventer at udvalget senere tager stilling til udmøntningen af 
budgetaftalen. Så det vi kan orientere om i dag, er alene fakta fra 
budgetaftalen. 
Og vi skal også huske på, at der en ubalance på -12 mio. kr. i 
budgetforslaget fra DSFU i juni, som jo skal lukkes førend vi 
begynder at tænke i plusser. 
 

Hovedtræk for skoleområdet: 
• Som følge af øgede udgifter til specialundervisning: 5 mio. 

kr. i 2025, 12 mio. kr. i 2026 og 7 mio. kr. i 2027. 

• Mærkbart løft af folkeskolen, der giver flere medarbejdere 

omkring den enkelte klasse/elev: Parterne er enige om at 

tilføre skoleområdet i alt 40 mio. kr. i 2025-2028 med 10 

mio. kr. i 2025, 12,5 mio. kr. i hvert af årene 2026 og 2027 

samt 5 mio. kr. i 2028. 

• Pilotprojekter: Parterne afsætter 2 mio. kr. i 2025, 4 mio. 

kr. i 2026 til pilot 

• PPR styrkes: Området tilføres 3 mio. kr. i 2025 og 2026. 

 
Hvis vi leger med tanken at der i 2025 netto vil komme et plus på 3 

mio. kr. til skoleområdet samlet set, er der i alt 9253 elever i 
almenskolerne, vi har 286 elever – så vil det betyde en forbedring 

af vores skolebudget helårligt på små 93.000 kr. 
 
Der er forlods indarbejdet en ”effektivisering” på skoleområdet 
(også på andre kommunale områder) på 0,54%. Det har stået i 
MJA at skole- og dagtilbuds- og familieområdet fritages for denne 

besparelse. Hvis det er sandt, så giver det os samlet ca. 285.000 
kr. mere på de 4 budgetenheder (Ans Skole, Skolen i Nørskovlund, 
Ans SFO og NØR SFO)  
En del er usikkert endnu, men det korte af det lange er, at det er 
meget, meget dejligt at der er udvist vilje til at løfte skoleområdet. 
Det er stærkt nødvendigt! 

 

18.00-

18.20 

5. Revidering af 

principper (D/B) 

Princip for fagfordeling, revideret i februar 2024 

 

18.20-

18.50 



Princip for idrætsfaget: 

Lars introducerede vores tanker bag at udarbejde et princip 

for Idrætsfaget. 

Der er et par steder vi finjusterer teksten, jf. drøftelserne på 

mødet. Princippet er herefter godkendt. 

 

 

Forslag om afskaffelse af forældede principper: 

Princip om det forpligtende samarbejde samt princip for 

understøttende undervisning er ikke gældende længere. Disse 

slettes og fjernes fra skolens hjemmeside. 

 

Vi udarbejder en plan for, hvornår de forskellige principper 

drøftes/revideres hen over en periode på de næste 2 år. 

 

6. Meddelelser (O) • Afdelinger:  

Indtryk af en rigtig god emneuge, tryghed ved de 

aldersblandede hold. Man er ved at kende hinanden rigtig 

godt – har fået venner fra andre årgange. Det er rørende 

at se, hvordan de store elever tager sig af de små 

kammerater.  

Temaet for ugen var ”Skolen i gamle dage”. 

Snart skole/hjemsamtaler rundt på årgangene. 

Der er lidt problemer med smart watch ure, vi har meldt 

ud, at i tråd med vi er en mobilfri skole, så gælder det 

også for urene. (nogle ure kan dog låses i skoletiden til 

kun at være ure) 

Det fylder stadig meget med sproget – og vi kan stadig 

være udfordret i det – og arbejder stadig ihærdigt med 

det. 

 

Også emneuge for Inklusionscenteret. Pavillonen har 

været på Spøttrup Borg, har arbejdet med keramik, 

farvet garn, lavet grød – ja så meget ”gammelt” at en 

elev udtrykte at han godt nok var glad for at han levede 

nu og ikke i gamle dage. 

Der er 3 årlige visitationer, så det betyder at der skal 

findes plads til nye elever, fx her pr. 2. december 

modtager vi 5 nye elever, 2 elever i afdelingen i 

Nørskovlund og 3 i Ans. 

 

• Skoleledelsen:  

I forlængelse af Kirstens fortælling fra afdelingerne, så 

arbejder vi også med sproget og tager handling på det, 

når grænserne overskrides. 

 

Der opsættes nu hegn ved stien bag Teglgade 26. 

 

• Bestyrelsen: 

Annette orienterede om en midlertidig ændring af hvilken 

bus man kører med til skolen. Fra rute 1 / 2 til rute 805. 

Fra juni 2025 nedlægges rute 805 imidlertid og så må 

det igen blive ”rute 1 og 2”, der bliver muligheden. 

18.50-

19.10 

7. Evt. Billeder af bestyrelsen til hjemmesiden 19.10-

19.15 

8. Kommende møder Faste punkter +: Punkter udsat fra dette møde, trafik, SoMe 

 

 

9. Lukket møde (O/D/B)  19.15-

19.30 

 
Kommende møder: 
 
04/11 Møde i Stort Dialogforum (formand og skoleleder) 
 
03/12 Bestyrelsesmøde i Nørskovlund 17-20 



• Nyt i Nørskovlund 2024-25 (O) 
• Principper for klassedannelse i inklusionscentret (D) 
• Tidsplan for skoleårets planlægning (O) 
• Sprog og samvær 

 
20/01 Bestyrelsesmøde 17-19.30 

• Besøg fra SFO/Klub (O/D) 
• Foreløbigt regnskab 2024 (D) 
• Budgetoplæg for driftsbudgetter 2025 (O/D) 
• Opfølgning på trivselsmålingen – prøvehandlinger og pædagogisk værtskab 

 
26/02 Bestyrelsesmøde 17-19.30 

• Eftersyn af udvalgte principper (D/B) 
• Arbejdet med Pædagogisk Værtskab (O/D) 
• Oplæg fra Skole & Forældre: ”Hvordan skaber vi bedre fællesskaber på vores skole?” 

 
26/03 Bestyrelsesmøde 17-20 

• Forberedelse til stort dialogforum uge 18 (D) 
• Drøfte indhold til skolebestyrelsens årsberetning (D) 
• Ansøgning om afkortning af skoledagens længde (B) 

 
Uge 18 Møde i Stort Dialogforum (formand og skoleleder) 
 
26/05 Bestyrelsesmøde 17-20 

• Udtalelse til budget 2026 (D) 
• Timefordelingsplan (D) 
• Eftersyn af udvalgte principper (D/B) 

 
16/06 Bestyrelsesmøde 17-20 

• Præsentation af skemaer (O) 
• Trivselsundersøgelsen 2024-25 (D) 

 


